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Θέμα: Οδική ασφάλεια και φορείς έγκρισης

Το πρόγραμμα οδικής ασφάλειας που τέθηκε σε εφαρμογή από την Επιτροπή το 2001 αποσκοπεί να 
επιφέρει μείωση κατά 50% στα οδικά δυστυχήματα έως το 2010. Για την επίτευξη αυτού του 
φιλόδοξου στόχου, ο εξοπλισμός που είναι σήμερα εγκατεστημένος στο οδικό δίκτυο της Ιταλίας 
πρέπει να προσαρμοστεί ανάλογα με τα πορίσματα της έρευνας και τις αλλαγές στο κοινοτικό δίκαιο.

Η Ιταλία είναι σήμερα ένα από τα λίγα κράτη μέλη που δεν συμβαδίζουν με το πρόγραμμα δράσης της 
Επιτροπής, καθώς ο αριθμός των θυμάτων τροχαίων ατυχημάτων δεν μειώνεται κατά το επιθυμητό 
ποσοστό.

Μεταξύ των στοιχείων που συμβάλλουν στην οδική ασφάλεια, μείζονος σημασίας είναι τα συστήματα 
συγκράτησης, συμπεριλαμβανομένων των φραγμάτων ασφαλείας. Οι συναφείς κοινοτικοί κανόνες 
ενσωματώθηκαν στο ιταλικό δίκαιο μέσω ενός υπουργικού διατάγματος που εκδόθηκε στις 21 Ιουνίου 
2004. Δυνάμει του άρθρου 5 του υπουργικού διατάγματος 223/92, τα φράγματα ασφαλείας που 
προορίζονται για οδική χρήση πρέπει να εγκρίνονται από το Υπουργείο Δημοσίων Έργων εντός 90 
ημερών από την ημερομηνία υποβολής της αίτησης για έγκριση. Η διαδικασία έγκρισης νέων 
συστημάτων ασφαλείας απαιτεί επί του παρόντος πάνω από δύο έτη, λόγω, μεταξύ άλλων, της 
καθυστέρησης, του απρόβλεπτου χαρακτήρα και της υποκειμενικότητας των γνωμοδοτήσεων που 
εκδίδονται από το Ανώτατο Συμβούλιο Δημοσίων Έργων.

Δυνάμει του νομοθετικού διατάγματος 181/2006, η ευθύνη για τα συστήματα οδικής συγκράτησης έχει 
μεταφερθεί από το Υπουργείο Υποδομών στο Υπουργείο Μεταφορών. Η μεταφορά δεν έχει ακόμη 
πλήρως ολοκληρωθεί, και για αυτόν τον λόγο το θέμα εκκρεμεί μεταξύ των δύο υπουργείων για 
σχεδόν ένα χρόνο. Δυστυχώς, αυτό έχει ως αποτέλεσμα την καθυστέρηση της έρευνας καθώς και της 
ανάπτυξης και της παραγωγής συστημάτων ασφαλείας, τα οποία είναι απαραίτητα για την προστασία 
των χρηστών του οδικού δικτύου, και αναγκάζει επίσης τις ιταλικές εταιρείες να δραστηριοποιούνται 
σε έναν τομέα λιγότερο ανταγωνιστικό από τις άλλες ευρωπαϊκές εταιρείες.

Έχοντας υπόψη τα ανωτέρω, ποια μέτρα σκοπεύει να λάβει η Επιτροπή προκειμένου να διασφαλίσει 
ότι τα συστήματα ασφαλείας κατατάσσονται αποκλειστικά βάσει των ευρωπαϊκών κανόνων που 
ενσωματώθηκαν στο ιταλικό δίκαιο μέσω του υπουργικού διατάγματος της 21ης Ιουνίου και σύμφωνα 
με τα κριτήρια που υιοθετήθηκαν από το ίδιο το υπουργείο μέσω των προαναφερθέντων 
διαταγμάτων, και δεν υπόκεινται σε επιπλέον αυτοσχέδιες απαιτήσεις του υπουργείου, που 
επιβάλλονται αυθαίρετα και παράνομα μόνο στις ιταλικές εταιρείες;


